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Kivisakasti 

Kivisakasti sijaitsee Mikkelin keskustassa.
Kuva: Harri Heinonen

Mikkelin Kivisakasti sijaitsee osoitteessa
Porrassalmenkatu 32 a
50100 Mikkeli.

Sakasti tarkoittaa kirkon huonetta, 
jossa pappi valmistautuu jumalanpalvelukseen.
Sakastissa myös säilytetään kirkon esineitä.

Voit vierailla Kivisakastissa ilmaiseksi
22.6.–2.8.2026.
Sakasti on silloin auki 
maanantaista sunnuntaihin kello 10–17
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Mikkelin kivisakastin sisällä 
on vanhoja esineitä eri kirkoista.
Kuva: Harri Heinonen.

Kivisakastin sisällä voit nähdä vanhoja esineitä.
Suur-Savon museoyhdistys keräsi ne
Mikkelin ja lähialueiden kirkoista 
1930-luvun alussa.
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Kivisakastilla on pitkä historia

Vanha valokuva Kivisakastista.
Kuva on otettu ennen sakastin korjaustöitä.
Kuva kuuluu Suur-Savon museon kokoelmiin.

Uusimman tutkimuksen mukaan
Kivisakasti valmistui 1400-luvun lopulla 
tai 1500-luvun alussa.

Mikkelin kaupungista tuli 
Kivisakastin omistaja vuonna 1897.
Rakennus oli silloin hyvin huonossa kunnossa.
Sakastin peruskorjaus tapahtui 
1800-luvun ja 1900-luvun vaihteessa.
Arkkitehti Magnus Schjerfbeck suunnitteli korjaustyöt.
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Kivisakastin katto muistuttaa 
keskiajan kirkkojen kattoa. 
Se kuitenkin valmistui vuonna 1901.
Katolla on pieni koristetorni eli kattoratsastaja.
Kuva: Harri Heinonen.

Kivisakasti on tänä päivänä eri näköinen
kuin satoja vuosia sitten.
Alkuperäisestä sakastista 
on jäljellä vain seinämuurit.
Ne ovat harmaata luonnonkiveä. 

Arkkitehti Schjerfbeck suunnitteli 
sakastin katon ja päädyt.
Ne jäljittelevät keskiajan rakennustyyliä.
Katto ja päädyt valmistuivat vuonna 1901.



Tule vierailulle!

Osoite

Porrassalmenkatu 32 a
50100 Mikkeli.

Saavutettavuus

Kohde ei ole esteetön.
Kohteessa ei ole omaa pysäköintialuetta.
Opas- tai avustuskoira 
saa tulla mukaan näyttelyyn.

Aukioloajat

22.6.–2.8.2026
Museo on auki 
maanantaista sunnuntaihin kello 10–17.
Museoon on ilmainen sisäänpääsy.
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Yhteystiedot
Sähköposti: museot@sivistys.mikkeli.fi
Puhelinnumero: +358 40 129 5090 
Vastaamme arkisin kello 9–15.
Toimistomme on kiinni juhlapyhinä.

Voit myös seurata meitä sosiaalisessa mediassa.

Instagram: 
@mikkelinkaupunginmuseot
https://www.instagram.com/mikkelinkaupunginmuseot/

Facebook:
https://www.facebook.com/suursavon.museo/
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